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I sak 76/14 er AU og Kristin inhabile og må gå ut.  15 

Eventuelt saker:  16 
- Høringsuttalelse om «Staten og Den norske kirke – et tydelig skille» 17 
- Debatt om skoleprogrammet 18 

 19 
Sentralstyrets vedtak: 20 

"Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste.» 21 
 22 

Sak 69/14 Referat fra forrige møte 23 

 24 
Sentralstyrets vedtak: 25 

«Sentralstyret godkjenner referat fra sentralstyremøte 29.-31. august 2014.» 26 
 27 

Sak 70/14 Orienteringer 28 

a) Medlemsrekruttering 29 

1320 medlemmer totalt og 724 tellende medlemmer per 31.oktober 2014. Skal 30 
snart sende ut ny purring. Kan være aktuelt med en ringerunde. 31 
Fordelingsutvalget – økonomisk støtte avhenger av minst 700 tellende 32 

medlemmer.  33 
 34 

b) Økonomisk status 35 
Aktivitetsregnskap per 30.09.2014. Går gjennom regnskapet mer grundig i 36 

samarbeid med budsjett 2015. Hovedsak: går i overskudd, selv med revidert 37 
budsjett. Får ikke brukt opp det vi har som mål. CGI (nettsider) – vanskelig å si 38 

hvor mye det vil koste. Har ikke begynt på mye av arbeidet.  39 
 40 

c) Styrets runde 41 

 42 

Anne: Noen møter med IPU, hjulpet til under presentasjonsgruppe-seminar, en 43 
uke retriever-vakt, sakspapirer.  44 
 45 

Freja: Har siden sist jobbet en hel del med regionalt seminar, hvor det ble litt 46 
mer å styre med enn bare økonomi. Tatt mye tid. Går av stabelen fredag 14. 47 

november, hadde satt pris på hjelp til promotering fra HU sin side. 48 
Sendt et par pressemeldinger/annonser i forb. men ikke fått napp. Arrangert 49 
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temamøte for og med HEF Akershus/Oslo. Vært med på å arrangere litt og stå på 50 

stand i forbindelse med humanistisk uke. Lokallagsaktiviteter.  51 
Vinterseminar: forsøkt å komme i gang med planlegging av vinterseminar 2015. 52 

Lagt inn en del forslag på arbeidsgruppa på facebook + på dropbox innenfor 53 
utvalget. Fått inn Dagfinn Føllesdal, Norges fremste filosof med ekspertområde 54 
perspektiv. Fått tilbud på en hel del lokaler.  55 

 56 
Haakon: 3 skypemøter Lokallagsutvalget, et styremøte med  57 

Asker og Bærum, dødskafe, deltatt på filosofikafe med HEF Asker, deltatt på 58 
filosofikafe Follo lokallag, stiftelsesmøte med Arendal, styremøte med 59 
gjenoppliving Buskerud, møte med Kristin og Kitty om konfirmasjonsreunion 60 

2015, høstseminar, arrangert og ledet lokallagsledersamling, vært med på stunt 61 
under Humanistisk Uke.  62 

 63 
Live: vært på filosofimiddag med Oslo, vært med på stunt av Dan-Raoul under 64 
Humanistisk Uke, planlagt og arrangert høstseminar, jobbet litt med 65 

Internasjonalt utvalg. 66 
 67 

Kristoffer: nettsider, sakspapirer IT-saken, nettsidebolk på lokallagsledersamling, 68 
deltatt på høstseminar, internasjonalt utvalg -møter, hatt kontakt med CGI.  69 

 70 
Henriette: deltatt på 2 Lokallagsutvalgsmøter, arrangert og ledet 71 
lokallagsledersamling, filosofimiddag Oslo, og Vestfold lokallag, snakket med 72 

Freja om vinterseminar, møte om innmeldingsskjema med Proventus. 73 
 74 

Lin- Marit: Ideologi – og PR -møter, vært retriever vakt, delte et par saker, 75 
internasjonalt utvalg -møter, jobbet en del med nordisk, sted og kommunikasjon, 76 
skrevet litt sakspapirer.  77 

 78 
Juni: skrevet sakspapir budsjett, budsjett 2015, hatt veldig mye 79 

frifondssøknader, begynner å bli en bra rutine, AU-møter, kontaktkonferanse, 80 
bidratt på lokallagsledersamling, arrangert høstseminar, vært en del syk.  81 
 82 

Anders:  83 
Flytting til Brugata 84 

Flere rydde-, pakke- og vaskedugnader. Kastet mye gammelt. Tre workshops 85 
med HEF (ledet av et eksternt selskap) om hvordan nye fysiske omgivelser kan 86 
utnyttes for bedre samarbeid, organisasjon, osv. 87 

 88 
Sommerleir 89 

Har funnet to leirsjefer og avtalt første sommerleirmøte for å starte 90 
planleggingen av 2015. Har vært i kontakt med Dan-Raoul og Kristoffer om å 91 
ferdigstille sommerleirfilmene, og er nå i kontakt med plateselskaper for 92 

musikkrettigheter. 93 
 94 

Humanistisk Uke 95 
Vært på turné i Hammerfest, Alta, Tromsø og Harstad. Stiftet Hammerfest og 96 
Harstad lokallag, besøkte Tromsø ll. Ble intervjuet av NRK i Alta. Hadde 97 

aktiviteter alle steder. 98 
 99 

Sentralstyret 100 
IPU: Flere møter, delt en del i SoMe for det meste i tråd med planene vi har lagt 101 
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sammen. 102 

LU: Flere møter, kontakt med lokallag, spesielt med oppfølging av alle de nye 103 
Arrangert LLS. 104 

Skrevet sakspapirer, og diverse rutinearbeid og kommunikasjon. 105 
 106 
Grunnlovskampanjen 107 

Informerte lokallagene om kampanjen videre for deltagerne på LLS. Har sendt 108 
epost til alle lokallag om hva de kan gjøre. LU har ringt rundt og oppfordret til å 109 

gjøre noe. De fleste har diskutert i styret, flere sender inn leserinnlegg og/eller 110 
lager arrangement. Ikke alle synes det engasjerer. Har ikke fått planlagt noen 111 
lobbymøter enda. Ledet filosofimiddag om temaet i Tromsø og ledet 112 

diskusjonsopplegg om det på Høstseminaret. Skal gjøre noe lignende på Øst- og 113 
Sørlandets regionale seminar. 114 

 115 
Nye nettsider 116 
Har delegert kontaktansavaret med CGI til Kristoffer. Har likevel vært involvert i 117 

en del diskusjoner med internett-gruppa, bl.a. om bildearkiveringen. Forsøker 118 
fortsatt å få kontakt med eieren av HU.no. 119 

 120 
Samarbeid med HEF 121 

Flere fellesmøter på Hovedkontoret pga. flytting. Har ikke fått deltatt på de 122 
regelmessige redaksjonsmøtene, pga. avspasering, sykdom og diverse. Flere 123 
nyansatte og vikar-/permisjonsstillinger, vi har derfor flere samarbeidsmøter 124 

med dem. Har hatt nytt samarbeidsmøte med organisasjonsavdelingen om lokalt 125 
samarbeid. Skal ha nytt samarbeidsmøte med generalsekretæren og et annet 126 

med hovedstyrelederen snart. Har som vanlig vært på hovedstyremøter, o.l. 127 
 128 
Arbeidsutvalget 129 

Har hatt jevnlig møter og epostkommunikasjon som vanlig (referater i Asana). 130 
 131 

Personal 132 
Har begynt å inkludere Ina på ukesmøtene. Lønnsforhandlinger. Har diskutert 133 
med Ina om potensielt å øke stillingen til 30 %. Diskutert med HEFs personal- og 134 

regnskapsavdeling om å endre ordning for feriepenger. Er i prosess med å gjøre 135 
tariffavtale (lik som HEFs) om dette. 136 

Presentasjonsgruppa 137 
Avsluttet perioden for forrige gruppe. Arrangert intro-kurs for ny gruppe med 138 
Joakim og Mathias. Gitt ansvaret for gruppa til Mathias.  139 

 140 
Media 141 

Dessverre vært lite i fokus i det siste pga. flytting og mange arrangementer som 142 
er blitt arrangert litt i siste lita.  143 
 144 

Annet 145 
Vært ordstyrer på UngDialogs årsmøte for tredje år på rad. 146 

Begynt å bruke Asana (tilrettelagt for Sst og som personlig gjøremålsliste). 147 
Deltatt på Høstseminaret. 148 
Deltatt på kursrekken til UngInfo (rekruttering, ledelse, styremøter og 149 

valgkomitéarbeid, organisasjonskultur) 150 
 151 
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Joakim: AU- møter, Ideologi- og PR- møter, arrangert høstseminar, og kurs for 152 

PG-gruppa, jobbet en del med politiske saker, kronikker, høringsuttalelser, 153 
kommet på trykk 1 gang.   154 

 155 
 156 

d) Sekretariatet 157 

 158 

Ina: Kommunikasjonsstrategi:  159 
 Forberedt og gjennomført workshop på LLS 160 

 Hatt flere møter med AU om strategien 161 

 Har begynt arbeidet med å lage et kommunikasjonsårshjul  162 

 Jobbet med form på strategien. Har på bakgrunn i innspill fra SST, LLS og 163 

AU sett på hovedmålene i strategien.  164 

 Generelt tar det en del tid å sortere, konkretisere og kontekstualisere 165 

innspill, og jeg har brukt store deler av min kapasitet til å jobbe med 166 

strategien.  167 

Annet  168 

 Sendt ut nyhetsbrev (til 2303 mottakere, åpnet av 736 og 63 stykk har 169 

åpnet linkene. Dette utgjør 2,8 % av de vi har sendt til. Gjennomsnittet til 170 

andre brukere av Mailchimp er 2,2 %. For oss er dette en liten oppgang 171 

fra forrige gang, hvor 2,3 % åpnet en link). 172 

 Hatt møte med Joakim og snakket om hva som kan være min rolle i IPU.  173 

 Delt og oppdatert informasjon på FB, samt oppdatert nettsidene.  174 

 Deltatt i diskusjoner om utspill, poster på sosiale medier osv.  175 

 176 

Kristin: skrevet og sendt ut referat fra forrige sentralstyremøte, hatt møte med 177 

Ina og AU om velkomstpakke til nye medlemmer, deltatt på 5 AU-møter, hatt 178 

samarbeidsmøte med HEF (Hege og Kristin), hatt møte med nye ansatte i HEF, 179 

vært sykemeldt 40 % i ca. to uker, deltatt på kurs om flytteprosessen, flyttet (og 180 

alt det praktiske rundt dette), deltatt på 1 møte hos Frivillighet Norge om 181 

frivillige organisasjoners økonomiske rammebetingelser, hatt møte om materiale 182 

og kommunikasjonsstrategi med Ina og AU, deltatt på diverse kurs 183 

(endringsledelse, rekruttering, møtekultur, valg og møter), bestilt masse reiser 184 

(høstseminar, PG-gruppa, etc.), hjulpet til med det praktiske rundt høstseminar, 185 

hatt møte om konfirmantreunion 2015 med Haakon og Kitty (HEF Akershus), 186 

ordnet med mye av det praktiske rundt stiftelse av nye lokallag, blant annet mye 187 

med Nordea, har jobbet med budsjett 2015 og søknad til HEF, hatt møte med 188 

Ina og AU om hovedmålene i kommunikasjonsstrategien, deltatt på 189 

evalueringsmøte av Humanistisk Uke 2014, hatt en bolk om økonomi på 190 

lokallagsledersamling.  191 

 192 

e) Lagenes runde 193 

(se eget dokument)  194 

f) Internasjonalt/IHEYO 195 

Freja har deltatt i et møte med HEFs IU. Savner innspill fra HEF om 196 
samarbeidsorganisasjoner til nordisk seminar.  197 
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 198 

Nordisk seminar - sliter med å finne plass. Har fått respons fra 199 
samarbeidspartnere i Island, Finland og Sverige, men sliter med å få 200 

respons fra Danmark.  201 
 202 

g) Ideologi – og PR-utvalget 203 

Har hatt en rekke skypemøter og diskutert på facebook. Har delt 204 

ansvaret med å følge med på retriever. Har et greit samarbeid med Ina. 205 
Jobber med å få flere politiske saker på facebook. Joakim har skrevet en 206 
del kronikker og jobbet med skoleprogrammet. Skal ha et utkast til 207 

møtet i februar. Har også skrevet en kronikk sammen med SU og Unge 208 
Venstre.  209 

 210 

h) Organisasjonsutvalget 211 

Startet veldig fint før sommeren, men har ikke hatt flere møter siden sist 212 
Sentralstyremøte. Juni har vært mye syk. Kommer til å starte opp så 213 

fort som mulig etter møtet. Planlegge Org. Sem. , se på vedtektene og 214 
forberede til landsmøtet.  215 
 216 

Org. Sem – samarbeide med LU.  217 
 218 

i) Lokallagsanalyse 219 
Anders og Kristin hadde det andre samarbeidsmøte med 220 

Organisasjonsavdelingen 29. oktober. Virker som samarbeidet går bra, 221 
og HEF har hjulpet til i noen av stiftelsene av lokallagene. HEF lokalt har 222 

fått kontaktinformasjonen til de aktuelle styrene, og responsens var 223 
positivt. Der hvor vi ikke har lokallag, har Kristin sendt ut en generell e-224 
post om Humanistisk Ungdom og anbefaling om å abonnere på 225 

nyhetsbrevet.  226 
 227 

j) Nettsider  228 
Ikke møtes denne perioden. Gjort det som har blitt forespurt fra kontor 229 

og andre av sider, men ligger på etterskudd med verktøykassa som helst 230 
skal være ferdig før 2015. Har hatt noen utbedringer hos CGI, til totalt 231 

6875,0 NOK. Det som ble endret var fjerning av (gammel og ødelagt) 232 
RSS, liten designfeil i bakgrunnen og litt kalenderbedring. 233 
 234 

Forhandling om hu.no – ikke fått svar på. Han som eier domenet har 235 
begynt å bruke hu.no og redirecte til hans nettside. Vanskelig å kjøpe 236 

den. Skal prøve å kontakte han på en annen e-post adresse. Vet 237 
ingenting om hva prisen er. Har vedtak til 25 000 kr.  238 
 239 

k) Evaluering høstseminar 240 

Hadde høstseminar for to uker siden. 50 påmeldte og stort seminar.. 241 
Vellykket. Har sett over skjemaene. Folk har gitt jevnt over gode 242 
tilbakemeldinger. Litt variasjon på noen av de faglige bitene. Lavest – 243 

antirasistisk senter. Ble litt vel tørt. Best – menneskebiblioteket. Jevnt 244 
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over skårer bra. Ålreit opplevelse. Ufattelig mange nye. Halvparten aldri 245 

vært med på noe med HU før. Veldig gøy.  246 
 247 

l) Presentasjonsgruppa 248 
Blir brukt mye. Sendt mail til HEF. Har ikke hatt noen konkrete 249 

tilbakemeldinger. Mathias har ansvaret.  250 
 251 

m) E-post vedtak 252 

1) Sommerleirsjef 253 

 254 
9. september sendte Kristin ut en e-post til Sentralstyret med et forslag til 255 

prioriteringsliste over leirsjefer. 12. september ble saken avsluttet med 8 256 
stemmer og resten avholdende, og følgende vedtak:  257 
 258 

«AU kontakter følgende personer til stillingen som leirsjefer i prioritert 259 
rekkefølge: Håkon Jarle, Torkil, Hege, Maarten, Helene, Marit. 260 

Sentralstyret blir orientert når leirsjefer har signert kontrakt.» 261 
 262 
Skal ha første sommerleirmøte på tirsdag 04. november.  263 

 264 

2) Støtte til LNUs høringssvar 265 

 266 
25. september sendte Kristin ut en e-post til Sentralstyret med spørsmål 267 
om Humanistisk Ungdom skulle støtte LNUs høringssvar til endring av 268 

forskrift av tilskudd til barne- og ungdomsorganisasjoner. 29. september 269 
ble saken avsluttet med 7 stemmer for og resten avholdende, og følgende 270 

vedtak:  271 
 272 
«Humanistisk Ungdom steller seg bak LNUs høringssvar til endring av 273 

forskrift om tilskudd til frivillige barne- og ungdomsorganisasjoner.» 274 
 275 

3) Godkjenning av nye lokallag 276 

 277 
02. oktober sendte Anders ut en e-post til Sentralstyret om godkjenning av 278 

nye lokallag. 10. oktober ble saken avsluttet med 7 stemmer for og resten 279 
avholdende. Følgende med vedtatt: 280 

  281 
«Sentralstyret godkjenner stiftelsen av Stavanger lokallag, Hammerfest 282 

lokallag, Harstad lokallag, Follo lokallag, Salten lokallag og Arendal 283 
lokallag.» 284 
 285 

Sak som ikke har blitt fulgt opp: Høringssvar om staten og kirken – skulle 286 
vært en e-post sak, men blir heller diskutert i løpet av lørdagen. Fristen er i 287 

dag (lørdag 01. november) så må eventuelle sende den inn i dag hvis den 288 
blir godkjent.  289 
 290 
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 291 

Sak 71/14 Budsjett 2015 292 

Skal se på både forslag til budsjett og hvordan aktivitetsregnskapet ser ut 293 

(hvordan vi ligger an). Noen ulikheter mellom summene i sakspapiret og forslag 294 
til budsjett, men det er summene i forslaget det er viktigst å se på. Viktig at 295 
dette blir diskutert så det ikke bare er saksbehandler som har sett på det.  296 

 297 
Hovedtrekk:  298 

- Har budsjettert med underskudd siden vi har så stor egenkapital.  299 
 300 
- En feil i Organisasjon: kan reduseres til 20 000 kr, siden honoraret til 301 

AU er tatt med under Administrasjonskostnader /lønn og honorar.  302 
 303 

- Foreslått å søke om 200 000 kr mindre enn i fjor.  304 
 305 
- Medlemskontingent: 1500 tellende medlemmer i 2015.  306 

 307 
- Andre inntekter: regner med det blir likt som før. Frifond er budsjettert 308 

med samme sum, men vet ikke konkrete summen for juni 2015. 309 
 310 

- Deltakergebyrer – har tatt utgangspunkt i tidligere år, men dette kan 311 
diskuteres. 312 

 313 

- Øker bidrag til lokallag med 100 000 kr med penger fra sentralt. 314 
 315 

- Note 8 forklarer Seminarer og møter. Nordisk seminar øker denne 316 
potten. Har tenkt 175 000 kr til nordisk og resten til annen internasjonal 317 
aktivitet.  Org. Sem, vinterseminar og lokallagsledersamling budsjettert 318 

som tidligere år.  319 
 320 

- Informasjonsvirksomhet – 250 000 kr – alt med rekruttering, nettside, 321 
PG-gruppe.  322 

 323 

- Administrasjonskostnader – lønn og honorar. Revisjon og forsikring er 324 
det samme.  325 

 326 
Har et luksusproblem pga. den store egenkapitalen. Denne kommer nok til 327 
å øke siden vi ikke får brukt opp det som er budsjettert i år.  328 

 329 
Note 5 – har blitt glemt dessverre.  Gjelder Oslo lokallags husleie og 330 

potensiell nedleggelse av lokallag.  331 
 332 
Må også inkludere 150 000 kr i husleie. Skal ligge under 333 

Administrasjonskostnader.  334 
 335 

Debatt: 336 
- En eventuell oppgradering til nyeste EPiServer vil koste ca. 150 000. 337 

Det vil også lette arbeidet med nettsidene, og betyr ikke nødvendigvis 338 

150 000 kr ekstra.  339 
- Saker til behandling til har effekt på budsjettet: AUs honorar – kan øke 340 

med 10 000 kr totalt. Kantineordning: enten 12 000 kr eller 24 000 kr 341 



9 
 

økning. Kommunikasjonsmedarbeiders stilling kan økes til 30 % - ca. 342 

30 000 kr ekstra.  Ansiennitet og lønnsforhandlinger kan også øke 343 
administrasjonskostnadene. Nye møbler til kontoret kan koste ca. 20 -344 

30 000 kr.  345 
- Hvor mye kan man gå i underskudd? Egenkapitalen burde ligge på 346 

750 000 kr i alle fall.  347 

- Skal søke om eksterne midler til nordisk seminar, men usikker på hvor 348 
mye dette kan bli. 349 

- Må skille mellom engangskostnader og løpende kostnader.  350 
- Budsjettet har ikke tatt høyde for økte kostnader pga. vi må leie 351 

eksterne lokaler i forbindelse med større arrangementer enn 352 

sentralstyremøter.  353 
- Budsjettforslaget skal sendes med en søknad til HEF (Hovedstyret). 354 

Hvilken sum skal vi søke om? Hva slags signaler sender det om vi søker 355 
om mindre enn før? Virker og rart å søke om mer midler siden vi har så 356 
stor egenkapital.  357 

- Org. Sem har høy deltakergebyr. Hva med å redusere dette?  358 
- Forslag om å øke summen til søknaden til 1,5 millioner.  359 

- Ikke et mål i seg selv å ha høy eller lav egenkapital. Vet ikke hva slags 360 
utgifter vi har i framtiden.  361 

 362 
(pause og fikser på summer som har blitt foreslått). 363 
 364 

Ser på nytt forslag til budsjett: 365 
- Holder å søke om 1,4 millioner. 366 

- Kan også søke om eksterne midler. Har alltid budsjettert det inn, men 367 
det er usikkert hva slags summer det kan være snakk om.  368 

- Deltakergebyrer er senket generelt.  369 

- Lagt til 30 000 kr hver på Org. Sem og vinterseminar. Kan også øke 370 
Org. Sem mer, siden det kan telles som frivillighetspleie.  371 

- Har lagt til 150 000 kr ekstra på nettsider. Usikker på om vi har 372 
kapasitet til å gjennomføre denne oppgradering, er mye arbeid. Må få 373 
hjelp av HEF (praktisk) om vi skal oppgradere. Kan heller være en sak å 374 

prioritere når budsjettet skal revideres i august 2015.  375 
- Har lagt til 100 000 kr ekstra på Landsmøte.  376 

- Administrasjonskostnader /Lønn og honorar – har lagt inn alt som er 377 
foreslått.  378 

 379 

Kan ikke vedta budsjett før de andre sakene er behandlet. Lukker 380 
budsjettsaken lørdag formiddag.  381 

 382 
Åpner saken igjen søndag 02.11 kl.10.36: 383 
Synøve Vang (Kontrollkomiteen) spør om tale- og forslagsrett. Enstemmig 384 

vedtatt.  385 
 386 

Sakene som påvirket budsjettet er vedtatt.  387 
 388 

- Må legge til 20 000 kr ekstra på Org. Sem 389 

- Trekke vekk 150 000 kr på nettsider 390 
- Ta vekk 12 000 kr på lønn og honorar (vedtatt billigere kantineordning) 391 

- Skal vi søke om 1,4 millioner eller 1,5 millioner? Ulike signaler. Bør søke 392 
om 1,5 millioner for å søke samme som før, men har også stort 393 
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overskudd. Vil heller ikke sende signaler om at vi trenger mindre og 394 

mindre penger.  395 
 396 

Endringsforslag som ligger inne:  397 
- Søker om 1,4 millioner fra HEF 398 
- Reduserer deltakergebyrer 399 

- Mer penger til Org. Sem og vinterseminar. 400 
- Kutter 150 000 kr fra nettsider og legger til 10 000 kr pga. e-post 401 

løsning. 402 
- Økt på Landsmøte 403 
- Kuttet styrekostnader 404 

- Kuttet 12 000 kr på Lønn og honorar.  405 
 406 

Votering: 407 
Stemmer over som helhet, opprettholder ikke å stemme over individuelle 408 
endringsforslag.  409 

 410 
Ønsker å ta inn alle forslagene inn i budsjettet – enstemmig vedtatt.  411 

 412 
Vedta budsjett med endring – enstemmig vedtatt.  413 

 414 
Budsjett 2015 – vedtatt med 276 000 kr i underskudd.  415 
 416 

Men: må åpne saken igjen etter lunsj søndag. Oppdaget at underskuddet ble 417 
større enn tenkt når summene ble lagt sammen. Skriver ut budsjettforslaget slik 418 

at alle kan se på det.  419 
 420 
Diskusjon: er underskuddet greit eller for høyt? Hva kan gjøres for å redusere 421 

underskuddet? 422 
- Vanskelig å diskutere hvert enkelt punkt på nytt.  423 

- Kan heller søke mer penger fra HEF for å minske underskuddet.  424 
- Skaper kontinuitet.  425 
- Tallene i budsjettet stemmer, og budsjettet og notene stemmer 426 

overens.  427 
- Budsjettet legger opp til et mye større forbruk enn det vi får i inntekt. 428 

Begrunnelsen er at vi har mye egenkapital.  429 
- Nordisk seminar er ekstraordinært i 2015, men vi vet ikke hva slags 430 

utgifter vi får i 2016.  431 

 432 
Votering: 433 

Foreligger 1 forslag: søke om 1,5 millioner fra HEF: Stemmer for: 7. 1 434 
avholdende.  435 
 436 

Ønsker å vedta i helhet: enstemmig vedtatt.  437 
 438 

Sentralstyrets vedtak: 439 
”Sentralstyret vedtar budsjett 2015.” 440 
 441 

Sak 72/14 Vedtak IT-saken 442 

Innspill sendt inn i forkant av møtet: 443 
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Annes innspill: Jeg ville ha stemt for at vi bruker Google Apps for Business. Da 444 

kan det se proft ut, være enkelt å bruke og samtidig en litt rimeligere løsning. 445 
 446 

Frejas innspill: Stemmer for å ta i bruk google apps (nytt epost system) 447 
 448 
Saken tar utgangspunkt i en undersøkelse blant lokallagene. Hva de synes er 449 

behovene for et eget e-post system og hvor stort det behovet er.  Ulike 450 
meninger om dette. Sentralstyret må ta en vurdering om behovet er stort nok. 451 

 452 
Løsning hvis behov – google apps for business anbefales. Ellers intern bruk av 453 
domene eller status quo. Har ikke tatt stilling til at kontoret skal endre sitt 454 

system.  455 
 456 

Har et eget dokument hvor det kommer fram hvilke lokallag som har svart hva.  457 
 458 
Google apps – gir overordnet ansvar til lokallagene.  459 

Noen av lokallagene er usikker på kostnadene forbundet med dette, og dette kan 460 
ha påvirket deres svar.  461 

 462 
Debatt: 463 

- Skal det gjøres obligatorisk eller ikke?  464 
- Hvor mye ekstra arbeid innebærer det? 465 
- Vil bli mer logisk å bruke, og kan bruke samme e-post til å logge in på 466 

nettsider.  467 
- Må regne med litt tid til opplæring til lokallagene. Men dette vil variere 468 

mellom lokallagene.  469 
- Google apps – veldig likt Gmail, så får de som bruker det vil det være 470 

lett å jobbe med. 471 

- Angående arbeid – helautomatisk ved glemt passord. Tilgang og slik må 472 
gis ved hvert årsmøte eller overgang til nytt styre.  473 

- Kan lage en bolk på Org. Sem om det nye systemet 474 
- Kan enten ha en mail som kan sendes fra, eller at det bare blir sendt til 475 

denne mailen.  476 

- Grei dokumentasjon på google apps hvordan du bruker det når man 477 
logger seg inn.  478 

- Må uansett legge ved retningslinjer for bruk. 479 
- Mange fordeler ved en slik ordning.  480 
- Enig med innstilling nr. 1 – men legge til at kontoret beholder sin 481 

ordning og samarbeid med HEF. 482 
- Bør også stå noe om hvem som har ansvaret for gjennomføring i 483 

vedtaket.  484 
- Blir en løpende utgift hvert år. Ca. 15 000 for 45 brukere, og det er ca. 485 

25 brukere mer enn vi trenger.  486 

- Humanistiskungdom.no eller hu.no – kan være lurt å ha med i vedtaket 487 
- Kan være problematisk å legge ansvar på personer utenfor 488 

Sentralstyret (Dan-Raoul har meldt seg frivillig og har snakket med 489 
Kristoffer om det).  490 

- Kristoffer og Joakim melder seg frivillig. 491 

 492 
Forslag: fra Anders opp mot sakspapirets innstilling nr. 1. Den andre innstillingen 493 

i sakspapiret faller. Setter Anders og det originale forslaget opp mot hverandre.  494 
 495 
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Frist for at løsningen implementeres? Foreslår til Org. Sem 2015, men helst til 496 

årsmøtene i februar.  497 
 498 

Votering: 499 
- Anders forslag enstemmig vedtatt.  500 

 501 

Sentralstyrets vedtak: 502 
«Sentralstyret vedtar at Humanistisk Ungdom velger å benytte seg av Google 503 

Apps for Business som løsning for lokallagene. Det opprettes en bruker pr. 504 
lokallag. Som adresse foreslås (a)humanistiskungdom.no, med mindre (a)hu.no 505 
blir anskaffet som domene. Ansvaret for implementeringen og administreringen 506 

faller til Kristoffer Stokkeland, som samarbeider med Lokallagsutvalget og 507 
Joakim Damsgaard for kommunikasjon med lokallagene. Ansvarspersoner i 508 

senere Sentralstyreperioder må velges i begynnelsen av hver periode. Ordningen 509 
skal implementeres innen 15. mars. 510 

Kontoret og Arbeidsutvalget beholder samarbeidet med HEF IT og bruken av 511 

Outlook via human.no.» 512 

 513 

Sak 73/14 Honorering av AU 514 

Innspill sendt inn før møtestart: 515 

Frejas innspill: Stemmer for å øke til 40 000. Viktige arbeidsressurser og 516 
forebygging for stress og utbrenthet er noe en bør forsøke å legge til rette for. 517 

 518 
Juni og Joakim er ute av rommet pga. inhabilitet.  519 
 520 

Dette er en sak som følger opp diskusjon både under møtet i juni og i august. 521 
Saksbehandler har snakket med Juni og Joakim om hvordan ordningen er i dag. 522 

Innstillingen til saksbehandler er at det kan være behov for et høyere honorar.  523 
Forslaget er en økning på 5000 kr hver pluss feriepenger.  524 

Innstillingen baserer seg på en flat sum, og man må da vite at det blir mer enn 525 
40 000 kr i honorar når man inkluderer feriepenger. Det er viktig å ha en så 526 
tydelig sum som mulig slik at man vet hva den totale summen blir. 40 000 kr 527 

pluss 12 % feriepenger – 44 800 per person i honorar. Men hvis man inkluderer 528 
feriepenger i summen på 40 000 kr, blir ikke økningen på mer enn 1000 kr per 529 

person. Da kan det være bedre å runde opp til 45 000 (da inkludert feriepenger). 530 
Smak og behag hva som passer best – enten 40 000 kr pluss 12 % feriepenger 531 
eller 45 000 kr med feriepenger inkludert.  532 

 533 
Kristoffer muligens inhabil siden han tenker å stille til valg som økonomileder 534 

2015, men Kontrollkomiteen anser det som ikke et problem.  535 
 536 
Votering: 537 

Endring i vedtak: 40 000 kr til hver pluss 12 % feriepenger, som til sammen blir 538 
44 800 kr til hver.  539 

 540 
Stiller seg i mot forslag til vedtak? Ingen i mot. Kontra: 7. 1 avholdende.  541 

 542 

Sentralstyrets vedtak: 543 
«Sentralstyret øker honoraret til nestleder og økonomileder til 40.000 kroner 544 
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årlig hver, pluss 12 % feriepenger hver. Honoraret øker hvert år i takt med 545 

konsumprisindeksen.» 546 
 547 

Sak 74/14 Toårige møtekalendere 548 

Innspill sendt inn før møtestart: 549 
Annes innspill: Jeg stiller meg bak saksbehandlers innstilling nummer to - at 550 

steder kommer tidlig inn i planleggingen. 551 
 552 

Frejas innspill: Stemmer for å ta i bruk en 2 års møtekalender. Føler det blir 553 
lettere å koordinere og forberede både arbeid med arrangementer og møter, 554 
men også eks til privat (bestille billige reiser ++) 555 

 556 
Diskusjon: 557 

- Lettere å finne plass hvis man er tidlig ute. Samme sted hvis det 558 
fungerer.  Kjekt i forhold til sommerleir og annet. Kan sette av datoene 559 
og har en oversikt.  560 

- Meste av seminarer endrer seg ikke så mye, så det er ikke en veldig 561 
stor endring.  562 

- Vanskelig å bestemme en møtekalender for mennesker som ikke har 563 
blitt valgt inn i Sentralstyret enda.  564 

- Fordeler å være tidlig ute – huske å begynne i god tid i forveien.  565 
- Allerede vanskelig å finne et sted for vinterseminar 2015, så 3 måneder 566 

kan være for kort tid i forveien.  567 

- Kan være lurt om Sentralstyret begynner planlegging under 568 
overlappingshelgen.  569 

- Kan booke flere alternativer, og heller avbestille når vi har bestemt 570 
akkurat dato. Mer fleksibilitet da.  571 

- Hvis sted er booket unngår man stress med å finne sted i siste liten.  572 

- Bør ikke være et problem å sette datoer 2 år i forveien.  573 
- Bør bli flinkere til å begynne planlegging tidligere.  574 

- Er en ungdomsorganisasjoner og kan egentlig ikke booke store 575 
konferansesteder. Nordisk seminar i særstilling og sommerleir er det 576 
egen rutine på.  577 

- Kommende Sentralstyret må ha fleksibilitet til å sette sin egen 578 
møtekalender.  579 

 580 
2 forslag til vedtak i sakspapiret: begge opprettholdes.  581 
 582 

Burde kanskje legge vekt på at større arrangementer burde ha ca. samme 583 
dato hvert år? Dette passer kanskje bedre å få inn i arbeidsprosessen, og 584 

begynner planleggingen under overlappingshelgen.  585 
 586 

Votering:  587 

Forslag 1: 3 stemmer. 588 
Forslag 2: 6 stemmer.  589 

Ingen avholdende.  590 
 591 
Sentralstyrets vedtak: 592 

Det sittende Sentralstyret skal begynne å planlegge arrangementer (med 593 
spesiell vekt på seminarer grunnet sted) allerede under overlappingshelgen 594 

eller så tidlig som mulig, for hele året.» 595 
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 596 

Sak 75/14 Aldersgrense for reiser i Norden 597 

Innspill sendt inn før møtestart: 598 

Annes innspill: Jeg synes det kan gjøres et unntak for dette seminaret hvis det 599 
holdes i Sverige, dersom arrangørene mener det er mulig å passe godt nok på 600 
dem og at arrangementet blir rusfritt (så sant foreldrene gir godkjennelse). Jeg 601 

synes ikke vi skal senke aldersgrensen permanent for Norden, det handler om 602 
hva slags sikkerhet vi kan garantere foreldrene i fremtiden. Det er ikke sikkert vi 603 

kan, men hvis det blir tilfelle igjen kan vi jo gjøre et nytt unntak. 604 
 605 
Frejas innspill: Stemmer for å la mindreårige medlemmer ta del i dette tilbudet. 606 

Inspirerende å møte et større fellesskap og utbytte erfaringer og meninger på 607 
tvers av landegrenser. Har også tillitt til at arrangører kan ta ansvar for evt. 608 

mindreårige deltakere. 609 
 610 
Debatt: 611 

- Uheldig å ekskludere ungdom under 18 år – stor del av vår 612 
medlemsmasse.  613 

- Må da være et rusfritt arrangement. 614 
- Gjelder aldersgrensen bare for oss eller for andre deltakerland og? Vi 615 

som er arrangører og kan dermed sette grensen.  616 
- Burde nok ha en nedre aldersgrense på 15 år.  617 
- Har ekstra ansvar når det er deltakere under 18 år.  618 

- Kan gjøre vinterseminar 2016 til ikke 18-pluss. Eller vinterseminaret 619 
2015?  620 

- Endre for alle arrangementer eller bare for nordisk seminar? Kanskje 621 
best å gjøre et unntak for nordisk seminar, og ikke gjøre om på reglene 622 
ellers.  623 

- Hvis resten av deltakerne er over 18 år så kan det være rart å sende 624 
folk under 18 år.  625 

- Ikke så stor forskjell på å sende folk under 18 år til Gøteborg enn Oslo. 626 
Bare lokasjonen som er annerledes. Er likevel annerledes når vi ikke 627 
kjenner byen.  628 

 629 
2 forslag: 630 

 631 
- Tillater folk ned til 15 år, unntak fra reglene under nordisk seminar.  632 
- Aldersgrense 18 år under nordisk seminar, mot at vinterseminar 2016 blir 633 

ikke 18 pluss.  634 
 635 

Votering: forslagene settes opp mot hverandre. 636 
 637 
Forslag 1 – 2 stemmer.  638 

Forslag 2 – 3 stemmer.  639 
Avholdende: 3 640 

 641 
Sentralstyrets vedtak: 642 

«Sentralstyret vedtar at aldergrense for nordisk seminar blir 18 år, og 643 

vinterseminar 2016 blir 15 år.» 644 
 645 
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Sak 76/14 Endring av personalhåndboka 646 

Kristin er inhabil og går ut av rommet.  647 
 648 

Innspill før møtet startet: 649 
Frejas innspill: Støtter at Arbeidsutvalget får myndighet til å foreta endringer i 650 
personalhåndboka. 651 

 652 
Diskusjonen gjelder:  653 

1) tilpassing arbeidsplass 654 
2) Ferieordning – må ha tillatelse fra Sentralstyret. Samme praksis (ferieordning) 655 
som HEF, men har ikke vedtatt det. Feriepenger betales ut 1 måned i året. 656 

3) Inhabilitet: Anders, Juni, Joakim (+Kristin) – Kantineordning.  657 
Skal AU være med på ordningen? Forskjell på ansatt og leder. Hvem skal det 658 

gjelde og hvordan skal ordningen være?  659 
 660 
Forslag: 400 kr trekkes og 400 kr legges til for alle unntatt tillitsvalgte utenfor 661 

AU og ansatte. Tillitsvalgte får et tilbud om en avtale om refusjonskjema.  662 
 663 

Forslag: Matkort som utdeles på møter, for å slippe papirarbeid.  664 
 665 

Forslag: samme som den første, men at det avsettes en mindre sum i budsjettet 666 
for andre tillitsvalgte som de kan bruke på møter.  667 
 668 

Avstemning: HEF sin ordning: (400 kr som trekkes fra lønn, og at HU legger til 669 
400 kr): 5 stemmer for.  0 imot. 0 avholdende.  670 

 671 
Ansatte pluss AU – får tilsvarende HEFs ordning. Skalert i forhold til arbeidstid.  672 
 673 

Mat til andre tillitsvalgte – diffust skille. Kan kjøpe inn møtemat. Med et matkort 674 
vil det lette papirarbeidet (slipper mange refusjonsskjemaer). Kan være 675 

vanskelig å få tak i et slikt matkort.  676 
 677 
Votering: 678 

Matkort til andre tillitsvalgte faller. AU får kort, mens andre tillitsvalgte må fylle 679 
ut refusjonskjema hvis mat blir dekket.  680 

 681 
Sentralstyrets vedtak: 682 
«Sentralstyret gir Arbeidsutvalget myndighet til å foreta endringer i 683 

Personalhåndboka i tråd med tariffavtaler og andre dokumenter og bestemmelser 684 
som påvirker denne. Humanistisk Ungdom vedtar en ny kantineordning, hvor 685 

ansatte og Arbeidsutvalget får samme kantineordning som HEF, skalert etter 686 
arbeidsprosent.» 687 

 688 

Sak 77/14 Retningslinjer tillitsvalgte 689 

Innspill som ble sendt inn før møtet: 690 

Annes innspill: Skulle retningslinjene ha vært litt mer bindende? "Etter beste 691 
evne" og "god" er det vanskelig å slå ned på.  692 
 693 

Frejas innspill: godkjenner retningslinjer. 694 
 695 
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Lin-Marit og Joakim har gjort en del endringer etter sist møte. Retningslinjene 696 

skal nå gi et mer helhetlig bilde.  697 
 698 

Diskusjon: 699 
- Linje 20 – står Human- Etisk Forbund – en skrivefeil. 700 
- Hva er formålet med disse retningslinjene? En blanding av vedtekter og 701 

plattform? Ikke noe som er juridisk bindende. Hva slags makt har et slikt 702 
dokument? Hvordan kan det brukes? Hva skjer om noen bryter 703 

retningslinjene? Har ikke en ekslusjonsparagraf. Vanskelig å håndheve 704 
dette. Da må det heller komme noe i vedtektene.  705 

- Innspill til Organisasjonsutvalget (OU): kan vurdere å ta med en 706 

ekslusjonsparagraf i vedtektene. Da må vi også ha klare retningslinjer for 707 
hvordan vi håndterer det.  708 

- Gjelder det alle medlemmer eller bare tillitsvalgte? Er jo forskjell. Gjelder 709 
nok mest tillitsvalgte.  710 

 711 

2 forslag: 712 
- Innstillingen i sakspapiret 713 

- Ikke vedta, men at OU tar dette med seg til Landsmøtet 2015.  714 
 715 

Bra å ha både for medlemmer og tillitsvalgte, men burde spesifisere hva som 716 
gjelder for hvilke grupper.  717 
 718 

Hvem bestemmer hva som skal til for å kastes ut? Burde spesifiseres i 719 
vedtektene. Det er en diskusjon som OU og Kontrollkomiteen burde ta. Må også 720 

ha med retningslinjer for hva man gjør i tilfelle eksklusjon.  721 
 722 

Votering: 723 

Opprettholde den opprinnelige innstillingen: ingen. 724 
De som støtter forslag 2: 7 stemmer for. 1 avholdende.  725 

 726 
Sentralstyrets vedtak: 727 

«Sentralstyret vedtar ikke forslagene til retningslinjer, men anbefaler 728 

Organisasjonsutvalget å se på forslag til vedtektsendringer til behandling på 729 
Landsmøtet 2015, som kan muliggjøre eksklusjoner av medlemmer og/eller 730 

tillitsvalgte som motarbeider organisasjonens formål. Det anbefales å lage 731 
tilhørende forslag til retningslinjer for håndhevelse av de evt. nye vedtektene.» 732 

 733 

Sak 78/14 Supplerende valg av arrangører til vinterseminar 2015 734 

 735 

Trenger flere folk til å være med. Sted er nesten på planen.  736 
 737 

Erfaringsmessig ikke lurt å ta med folk utenfor Sentralstyret. Bedre at 738 

Sentralstyremedlemmer har ansvaret  739 
 740 

Juni melder seg frivillig. Lin - Marit har også mulighet.  741 
 742 
Votering: 743 

Supplere Lin-Marit og Juni inn i vinterseminargruppa. Enstemmig vedtatt.  744 
 745 

Sentralstyrets vedtak:  746 
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”Juni Høiby og Lin-Marit Bjerkemo skal sammen med Freja Norlen, Henriette 747 

Sakrisvold og Daniel Rømuld arrangerer vinterseminar 2015.” 748 
 749 

Sak 79/14 Eventuelle kandidater til LNUs FN-program 750 

Ingen som har søkt. Dermed faller saker.  751 
 752 

Sak 80/14 Eventuelt 753 

 754 

a) Høringsuttalelse – Den Norske Kirke og staten – et tydelig skille? 755 
 756 

Har ikke rukket å sende på e-post og skal dermed behandles her. Støtter 757 
mye opp mot HEFs høringssvar, men er litt mer krast. Forslaget 758 

diskuterer mer enn det som står i høringen, fordi vi mener at den ikke 759 
diskuterer de grunnleggende problemstillingene.  760 
 761 

Hvis det er enighet i dette utkastet, signerer vi og sender inn. I 762 
utgangspunktet ikke en vedtakssak, siden det er en eventuelt-sak. Men 763 

vi kan fravike fra forretningsorden.  764 
 765 
Votering: 766 

Ønsker å fravike fra forretningsorden: enstemmig vedtatt. Er dermed en 767 
vedtakssak.  768 

 769 
Kommentarer: 770 
Tilslutter oss HEFs svar om endring i kirkeloven. 771 

Vil gjerne se mer om kritisk tenking.  772 
 773 

Votering:  774 
Enstemmig vedtatt.  775 

 776 
Sentralstyrets vedtak 777 
«Humanistisk Ungdom sender inn høringsuttalelsen innen fristen 1.11.14. 778 

Anders Garbom Backe tar hensyn til innspillene som har kommet under 779 
diskusjonen og gjør redaksjonelle endringer, før han sender inn.»  780 

b) Humanistisk Ungdoms skolepolitiske program 781 
 782 

Vedtak i arbeidsprogrammet fra Landsmøtet (LM) 2014 – at HU skal 783 
komme med et helhetlig skolepolitisk program. Skal legge fram til 784 
Landsmøte 2015 og håpe på et vedtak der.  785 

 786 
IPU som skal stå for selve utformingen, men trenger innspill fra hele 787 

Sentralstyret. Har også hatt verksted under Lokallagsledersamlingen.  788 
 789 

Skal nå diskutere i grupper om hva vi vil ha med i et slikt program. 790 
Intensjonen fra LM 2014 er at HU skal ta standpunkt i flere skolepolitiske 791 
saker enn KRLE og skolegudstjenester. Skal ha flere strenger å spille på 792 

og det skal være tydelig hva slags prinsipper det er basert på.  793 
 794 
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Fra diskusjonen: 795 

- KRLE, skolegudstjenester -selvsagt. 796 
- Noe om seksualundervisning  797 

- Religionskunnskap  798 
- Flere besøk av religiøse hus 799 
- Mer om menneskerettigheter 800 

- Mer naturvitenskap tidlig i skolen 801 
- Mer vekt på lignelser, ikke dogmer i skolen 802 

- Mer filosofi i grunnskolen 803 
- Vanskelig: religiøse symboler på lærere og elever. Bønnerom eller 804 

stillerom? Kjent samfunnsdebatt. Klarer vi å komme fram til et 805 

standpunkt?  806 
o Problemer fra begge sider 807 

o Forskjell på om man er livssynsmyndig eller ikke 808 
o Så lenge man ikke forkynner eller misjonerer – kan bruke symboler 809 
o Religiøse plagg under livssynsmyndig alder – problematisk.  810 

o Kan gå greit jo eldre elevene er.  811 
o Skolen- skal være nøytral plattform. 812 

o Mange ulike retninger man kan gå.  813 
o Nøytralitet eller mangfold 814 

o Hvor går grensen mellom personlig tro og forkynning? 815 
o Ideelle læreren serverer ingen fasit. Er også en form for forbilde.  816 
o Har det noe med om man er en god eller dårlig lærer? 817 

o Ideelt sett legge vekk synspunkter og skal kunne diskutere begge 818 
sider. 819 

o Hva med bagasjen man uansett har?  820 
o Egenverdi å møte mangfoldet og også se folk har på seg ulike 821 

symboler 822 

o Uenighet om hva som er forkynning. Ubevisst forkynning kan snike 823 
seg inn.  824 

o Hva med lærerens religionsfrihet? Skoler har ulik policy på dette.  825 
o Ord er makt og begreper kan ubevisst lede diskusjonen ulike veier.  826 
o Kritisk tenking – fordel å møte personer med ulike meninger.  827 

o Sårbarhet om å uttale seg om religion – kan hemme diskusjonen.  828 
o Forskjell mellom barneskole og videregående.  829 

o Religionsfrihet – ikke rett til å misjonere.  830 
o Lite rom for personlige meninger i klasserommet, skal ha faglige 831 

begrunnelser.  832 

 833 
- Hva med religiøse privatskoler?  834 

o Skille ved 15 år 835 
o Skeptisk til slike skoler 836 
o Men hva med privatskoler generelt? 837 

o Trosfrihet for barn – ikke arve tro 838 
o Foreldrerett – oppdra barn i sin tro 839 

o Nøytralitet fra skolens side 840 
o Segregering – skoler er en viktig arena.  841 
o Idelogi uansett. Offentlige skole har også en plattform. Skillelinje 842 

mellom religion og politikk?  843 
  844 

En del uenigheter innad i Sentralstyret – enige om at man er uenige. Må få fram 845 
disse uenighetene. Må komme fram til et standpunkt til LM 2015, og da må man 846 
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ivareta de ulike synspunktene.  IPU skal legge fram et helhetlig skoleprogram til 847 

februarmøtet. 848 
 849 

 850 
851 
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 852 

 853 


